
Zn: or.0012,2.2o2o Protokół Nr 212020

z posiedzenia Komisji Spray Obywatelskich
Rady Gminy odbytego w dniu 28 lutego 2020 roku

Posiedzenie otworzył Przewodniczqcy Komisji Bogusław Bartos, który na

wstępie powitał jej członków.
Stwierdził ott, ie na stan Komisji 5 radnych w posiedzęniu udziałbierzę 5 radnych, co

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.
Lista obecności radnych stanowi zał.qczntknr l do protokofu.
Następnie Bogusław Bartos powitał:

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,
- Sękretarza Gminy Barbarę Badelską,
- Księgową Publicznego Zal<ładu opieki Zdrowotnej Krystynę Wedlechowicz,
- Księgową oświaty Halinę Soboń,

Lista obecności stanowi załączntknr f ,

Następnie Przewodniczący Komisji zwrócił' się o zgłaszanie zmian do

prues|atego wraz z zaproszęniami porządku posiedzenia.
W związku z tym, Że nię zgł'oszono iadnych zmian porządek posiedzenta został'
przyjęty j ednogłośnie w następuj ąc}Ąn brzmieniu :

1. otwarcie posiedzenia i stwierdzenię quorum.
2 . P rzyjęcie porządku posiedzenia.
3' P rzyj ęcie protoko łu z p oprzednie go po siedzenia Komisj i.

4 . Przedł'oierue sprawozda nia z działalności Publiczne go Zal<ładu opieki Zdrowotnej
w Fałkowle zaflI9 rok.

5' Przedstawienie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzęfl' nauczycieli na

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w poprzednim roku.
6. Informacja o stanie ładu, porzędku ibezpteczeństwa publicznego za20|9 rok.
7. Sprawozdatię z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania

Alkoholowych w 2019 roku.
8. ITformacja o planowanych w 2O2O roku impręzachkulturalnych na terenie Gminy

oraz ich dostępność.
9. Ocena stanu bezrobocia na terenie Gminy za2019 rok.
10. Sprawy róŻne i wolne wnioski.
I I . Zakohczętte po siedzenia.

W związku z tym, ze ntę zgŁoszotto żzadnychuwag do protokoŁu z poprzedniego

posiedzenia Komisji odbytego w dniu 30 stycznia\\\} roku zostat otprzyjęty
jednogłośnie.
Ad.pkt.4.

Na wstępie głos zabraŁaksięgowa Publicznego Zal<ładu opieki Zdrowotnej w
Fałkowie Krystyna Wedlechowlcziprzedstawiła sprawozdanie finansowe ZaWaduza
2019 rok.

str. 1



PoinformowaŁa orla, ŻęPubliczny Zal<ład opieki Zdrowotnej kolejny rok sprawował
opiekę lekarsko - pielęgniarskę nad mieszkńcami gminy.
Swoją dziat.aLnośc ZaL<ład opierał o konkretne umowy z Narodowym Funduszem
Zdrowia określające zakresy zadai i ich finansowanię.
Wiodącym rodząem dział'a|tościb5Ąa podstawowa opieka zdrowotna i była to:

- opieka lekarska dladzieci i dorosłych,
- opieka pielęgniarska środowiskowo-rodzinna dla dzieci i dorosłych,
- opieka położnej środowiskowo-rodzirurej dla kobięt i noworodków,
- opieka pielęgniarska w Środowisku nauczaria i wychowania,
Publiczny ZahJadopieki Zdrowotnej posiadał również umowę z Narodowym
Funduszem Zdrowiana ambulatoryjną opiekę specjalistyczl7ąw zakresie połoznictwa i
ginekologii.

Z go dnie z w ery flkacj ą danych prz eprowa dz ott4 pt zez S w i ętokrz ys ki o ddz i ał

Narodowę go Fundus zu Zdr owia zadel<larowanych pacj entów do lekarza na dztett

3 I,|2.f0I9 roku było 3 067 ( na dzieh 0 1 . 0 1 .f0 19 byŁo 3298), roztica w5mosiła

23lpacjentów.
Zdek1arowanych do pielę gniarek Środowi skowo-rodzinnych ta dzien

3I.t2 2019 roku było 3028 osób (na dziefi 01.01 ,20119 były 3263 osoby)' róiruca
wyrrosiła 235 osób.

Do połoznej zdeklarowanych było na dziefi 01 .01 .20|9r. 1824 pacjentek,
natomiast na dzten 3 | .12.20 19 było 17 68, róŻnica w1mosiła 5 6 pacj entek.

Pielęgniarka szkolna na dziefr 0 l .0 1 .2019 roku obejmowała opiek4 4 1 8

uczniów w szkołach na terenie Gminy, natomiast ta dzien 3I,l2.20|9 r.byŁato ltczba
339 uczniów ( róznica19),

W 2019 roku lekarze Podstawowej Opieki Zdrowotnej udzielilizl I80 porad

lekarskich ogółem w Ęrm: l599 porad dzieciom i riodzleżly w wieku do 18 lat,

I0 95f porad osobom w wieku 65Iat i więcej, |2 242 porad lekarskich kobietom oraz

70 wizyt domowych.
Liczbaosób, które zostały objęte opieką czpnqw1mosi 60l, s4 to osoby' u których
stwierdzono choroby układu l<rqietla, ulk'rzycę, nowotwory oraz choroby układu
mięŚniowo-kostnego.

- W gabinecie zabiegowym w 20|9 roku wykonano 1630 zabiegów
pielęgniarskich takich jak: pomiar ciŚnienia, mierzenie poziomu cukru, badanie EKG,
dIa97 osób wykofiano szczępienia przectw grypie.

Pielęgniarki środowiskowe w 2019 roku w terenie wykonały 255 wtzyt
patronaiowych u dzieci do 12 miesiąca iycta.
Wykonały równiez Świadczenialeczticze, pielęgnacyjne i diagnostyaznę w domu

chorego, łqcztie 659 świadczefi.
Poł'ozna środowiskowa w 2019 roku wykonała 85 wizyt patronaŻowych u

niemowląt do 6 tygodnta iyciaudzielĄąc porad dotyczących właściwej pielęgnacji
dzieci.
Realizując zadania z za\<resu profilaktyki pielęgniarka szkolna wykonała l25 badail
wśród rr1'o dzieiy szkolnej .

W omawianym okresie objęto rownlez229 uczniów profilaktyk4 fluorkową w klasach
od I do VI.
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W poradni ginekologiczno.połoiniczej udzielono 3I2 porad dla kobiet.

Jak datej poinformowała Krystyna Wedlechowicz Publiczny Zal<ład opieki
Zdrowotnej w Fałkowię w 2019 roku miał podpisanę umowy w zakresie wykonywania
b adan di a gno styki me dyc znej z lab or atorium Ni epub 1 i czne g o Z al<ładu op i eki
Zdrowotnej Pofudniowa w Końskich, rtg i usg zZaWadem opieki Zdrowotnej w
Końskich, Pracownią B. Gruszkięwicz Końskie, na wykonywanie diagnostyki
cytologicznej z ZaI<ładem Patologii w Kielcach, na wykonywanie diagnostyki
obrazowo-mafirmograftcznĄ z Centrum onkologii w Kiecach.

W 2019 roku bez zaŁJóceirealizowano świadczenia medyczte zgodrue z
zaw artymi umow ami p oinformow ał ks ię g o w a P Zo Z,
Na dzień 3T.I2,}0I9 zatrudnenie personelu medycznego przedstawiało się
następująco:
3lekarzy Podstawowej opieki Zdrowotnej (umowa kontrakt), I lękarz ginekolog
(umowa kontrakt)' 4 pielęgniarki na umowę o pracę ( w tym 2 pielęgniarki
środowiskowe, 1szkolna iIzabiegowa)i Ipot.oŻnaśrodowiskowa(umowaopracę).

Jak dalej poinformowała Księgowa PZoZw f0|9 roku zakupiono olej opałowy

na sezon grzewezy za kwotę f7 759,86 zŁ.

W 2019 roku zostały wykonane zastępujQcę prace: malowanie w budynku
ośrodka Zdrowiaw Fałkowie, remont i wyposazenie rejestracji, remont pieca
olejowego.

W oŚrodku Zdrowiaw Czermnle zostaŁ zakupiony zbiornik oleju opalowego.
ogółem koszty wykonanych prac imatęńałów w1miosły 29 I50,5f zł.
Dla pacjentów z Gminy Fałków zrefundowano wykonanie badań laboratoryjnych,
radiologicznychi badań USG załqczttąkwotę 98 f70,16 zt.

ZaZOI9 rokPZoZ osiągnął ujemny wyruku finansowy w kwocię 29 8I5,62 zł.

poinformowała Krystyna Wedlechowicz.
Na zakońc zęnię Ks ię gowa P ZoZ odpowiedz iał'a ta pytania radnych i udzięIlta

im wyj a Ś n ien doty c ząc yc h fu nkcj onowani a ZaWadu.
Przedstawiona informacja stanowt załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.5.
W kolejnym punkcie posiedzenia głos zabrała księgowa oświaty Halina Soboń,

któ1a poinformowała o wysokoŚci średnich wynagrodzehnalczycieli na
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 2019 roku.

Nauczyciel stazysta- Suma ilocz1mu średniorocznejliczby etatów i średnich

wynagrodzęń ustalonych dla okresów obowiązywania poszczegóInychkwot bazowych
w f0I9 roku wyni osła37 468,26 zł.,wydatl<tponiesione na w)magrodzenia dla

stazystów to kwota 43 493,68 zt, dopłat nie było.
Nauczyciel kontraktowy - suma iloczynu Średnioroczrc1Iiczby etatów i

Średnich w1magrodzeń ustalonych dla okręsów obowiązywania poszczegolnychkwot
bazowych w 2O|9 roku w1miosła 100 486, 01 zł',wydatL<l' poniesione dla tej grupy
nauczycieli to 89 355,47 zł, do wynagrodzefl' dopłacono kwotę 11 130, 54 zł.

Nauczyciel mianowany - suma iloczyrru Średnioroczrcjliczby etatów i Średnich

w1magrodzeń ustalonych dla okresów obowiązywatiaposzczegolnych kwot bazowych
w 2019 roku wyni osła 523 545, 87 zt", wydatl<t poniesione to 600 327 , 7Izł. dopłaty nie
było.
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Nauczyciel dyplomowany - Suma ilocz1mu średniorocznĄ Iiczby etatów i
średnich wynagrodzeń ustalonych dla okresów obowiązywania poszczegóInychkwot

bazowych w 2019 roku kwota w1miosła 2 |03 440",48 zł, poniesiono wydatki w
kwocie 2 443 l|6,28 zł, dopłat nie było.

Przedstawiona informacja stanowt zał'ącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.6.
Informację o stanie t.adu,porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie

Gminy Fałków za2Ot9 rok przesłan4przez Komisariat Policji w Radoszycach
odczytałalnspektor ds. obsługi Rady Gminy Irena Łowicka.
Teren Gminy Fałków w zakresie zapewnieniabezpieczęftstwa i porządku publicznego,
jako jedna z pięciu gmin podlega Komisariatowi Policji w Radoszycach.
obsada etatowa Komisariatu Policji w 20|9 roku w1mosiŁa23 funkcjonariuszy.

Tęren Gminy Fałków objęty jest rejonem słuzbowym obsługiwanp przęz jednego

dzielnicowego, który obsfuguje rowrriei częśÓ Gminy Ruda Maleniecka.

W realizacjl, zadan sfużbowych funkcjonariusze Komisariatu Policji w Radoszycach

posfugują się trzęma oznakowanyrni radiowozami i jednym nieoznakowanyrn

wyposazon).m w środki łączności radiowej.
Teren Gminy Fałków jest terenem wiejskim, ale słabo rozwiniętym rolniczo.

Nie ma większych gospodarstw rolnych istnieje natomiast ki1ka zat<ładów praey

dających zatrudnenie dla większej ltczby osób.
W okresie 2019 roku Komisariat Policji w Radoszycach wszczqł. łączrue f57

postepowafiprzygotowawczych o przestępstwa popełnionę na podległym terenie,

Natomiast w omawianym okresie wykonano czyfffIości w sprawie f7 zdarzen
przestępczych zaistniałych na terenie Gminy Fałków i było to o 23 mniej niż w roku

2018.
W 2019 roku odnotowano przestępstwa w następujących kategoriach: ntetrzeźwt

kieruj4cy - 4, w1padek drogowy - 1, I<radziei mienia _ l, wyrąb drewna - 1, oszustwo

- 1, tagty zgor- - 2, znęcanie się nad osob4 najbliższ4 - f , tiealimentacja - 9, poźnr -

1' niestosowanie się do zakazu sadowego - 1, posiadanie środków odurza14cych-l,

kierowanie pojazdem pomimo cofniętych uprawnień -1, niedopełnienie obowiązków
dotyczących bezpieczeństwa i higieny pracy.

'" W 2019 roku w porównaniu do roku 2018 odnotowano spadek liczby zdarzeil
przede wszystkim w kategoriach,. tliętrzeźwi kierujący, kradziez mienia,I<radziez z

włamaniem' niealiment acja i grożba karalna.
Wzrosła natomiast w porównaniu do roku 2018 liczba zdarzęi w kategoriach:

posiadania środków odurzających i pozarów.

Mi.1.,.o*ościami najbardziej zagroionymi przestępczością w 2018 roku na terenie

Gminy Fałków były: Fałków, Czerlttno, Czermno Kolonia, Skórnice, Zbójno,

Pl4skowice, Wąsosz, olszamowice, Smyków i Wola Szkucka.

W 2019 roku na terenie Gminy Fałków odnotowano Łącztie 36 wykroczefi .w sprawie,

których przeprowadzono czynnoŚci wyjaŚniające to jest o 1 mniej

nizw roku 2018.
Wykroczenia te dotyczyły: bezpieczeństwa osób i mienia, wykroczeń drogowych,

obyczajności publicznej' ustawy ,,o wychowaniu w trzeźwości,' oraz przeciwko

mieniu.

str.4



Wykroczenia te odnotowano w miejscowościach: Fałków -|I, Czermno -9, Smyków-
4' Skórnice-3, Zbójtto.3, Gustawów-Z, Pl4skowice-1, Wola Szkucka-1, Turowice-l,
Sulborowice-2.
Były to wykroczenia: drogowe-Z3, porz4dkowe-2, przeciwko mieniu-8, dotyczqce
ustawy,,o wychowaniu w trzeźwości'' - 2 oraz inne -l.

W 2019 roku funkcjonariusze Komisariatu Policji w Radoszycach ra
podległym terenie działania przeprowadzili ł4czttle 344 postepowania wyjaśniające w
sprawach o wykroczenia i było to o 41 więcej niŻw roku 2018.

Ponadto w omawianym okresie funkcjonariusze policji nałoiyli 824 mandaty
karne na Sprawców wykroczefit było to o 401 więcej nlŻw roku 2018, zastosowali
równiez I43 pouczetia.
Nałozone mandaty dotyczyły wykroczeń przeciwko: przepisom ruchu drogowego i
porządkowym,bezpieczeństwu osób i mienia, ustawy ,, o wychowaniu w trzęźwości i
przeciwdziałaniu a1koho1izmowi'', obyczajności publicznej, utządzeniom użytku
publiczneg o oraz mienia.

Funkcjonariusze Komisariatu Policji w Radoszycach w 2019 roku prowadzili
równiez kontrole i zwracaLt uwagę na przwadki spozywania alkoholu w miejscach
niedozwol onych zwłaszcza w okolicach sklep ów.
Kontrole będ4 nadal prowadzone' a ponadto w przypadku ujawnienia wykroczeń w
tych samych placówkach handlowych będzie tozwaŻana mozliwość wystąpienia o

cofniecie zezwolęnia na handel alkoholem.
Podej mow anę dziatatia oraz wykonyw arrc przez funkcj onariuszy Komisariatu

Policji w Radoszycach czynności przyczyniły się do uzyskania wielu pozytywnych
wyników dotyczącychzarówto sprawców przestępstw jak i wykroczeń.
Zmierzały ote takŻe do poprawy bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie

Gminy Fałków.
W przypadku Gminy Fałków walka z przestępczością, a takię wybrykami
chuligańskimi zwł'aszcza mt.odziezy jest utrudniona ze względu na odległość terenu

Gminy od siedziby Komisariatu i wydłuiotty czas reakcji na zgł'oszenie spowodowany
czasem dojazdu na miejsce zdarzęnia,

W przyszłoŚci naleŻy dqżyć do podejmowania wspólnych działń w ramach
pre1vencji kryminalnej i profilaktyki społecznej mających na celu poprawę stanu

bezpieczeństwa orazwpływatiana świadomośó i zachowanie się obywateli w zakresie
właściwego zachowania się i postepowatia, aby nie stać się ofiar4 przestępstwa i
unikaó zagroŻen oraz zwiększenia poczucia współodpowiedzialności za poziom

bezpieczeństwa.
Informacja stanowi zał'ącznknr 6 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt.7.
S prawo zd afie z r ealizacjt Gminne g o Pro gramu P ro fil aktyki i Rozw lązyw ani a

problemów Alkoholowych w 2019 roku odczfiała Sekretarz Gminy Barbara Badelska.
Prowadzente działan zwiqzanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów

alkoholowych oraz przeciwdziałaniem narkomanii jest zadatiem własnym gminy, o

czp stanowi afi'. 4, ust. 1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziaŁatiu
alkoholizmowi oraz art. l0 ust. 1 ustawy o przeciwdział'atiu narkomanii.
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Gminna Komisja Rozwi4zywania Problemów Alkoholowych w Fałkowie jest organem
powołanyrrr przez Wójta Gminy Fałków Zarządzeniem Nr 5l20I9 z dnia23 stycznta
2019 roku w składzie 7 osób i realizuje zadania 1vynikające z przepisów powołanych
ustaw. Sw4 działalnośó w 2019 roku Komisja prowadziła rc podstawie Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywatia Problemów Alkoholowych oraz
Przeciurdziałanta Narkomanii w Gminie Fałków na 2019 rok, który został
zavryięrdzony uchwałę Nr III/2 5l20I8 Rady Gminy w Fałkowie z dnia 28 grudnia,

2018 r. i zmieniony Uchwałą Nr XII/94120|9 Rady Gminy w Fałkowtę z dnia 29

listopada 2019 r.

Głównym zadatiemKomisji jest prowadzęnie rozmów motywacyjno-interwencyjnych
w celu podjęcia leczenia przez osobę uza\eŻnioną od alkoholu i wspóŁuzalężnionych
członków rodziny, podejmowanie dziaŁafi dyscyplinujęcych osoby naduiywające
alkoho lu or az pr op ag ow ani e z dro we g o trńu ity cla b ez uzalęinięi1
Do komisj t, trafiajq wnioski o wszczęcie postępowania wobęc osób naduiywających
alkoholu od członków rodziny uza\eżntonego' bardzo często po interwencji policji, z
opieki społecznej, od prokuratury i Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przęmocy w
Rodzinie.
W 2019 roku Komisja odbyła 8 posiedzen, ta które wezwała 7 osób i przeprowadzlŁa

4 rozmowy w tym 3 rozmowy z osobami naduzywającymi alkoholu oraz jednyrn

członkiem rodziny. Celem spotkan Komisji z osobami uzaleiniotymi jest nakłanianie

ich zarowno do leczenia zamkniętego w Wojewódzkim ośrodku Terapii UzaIęŻnęnia
od Alkoholu i Współuzależnienia w Morawicy' jak tei w poradni uzaleinien w
Końskich bądźterapii w grupach wsparcia AA.
Komisja na swych posiedzeniachmiędzy innymi:
- opiniowała wnioski o wydanię zezwoleń dla podmiotów zamierząqcych prowadzii

sprzedaŻ napojów alkoholowych wydaj qc 29 postanowień w tym zakresie,
- Rozpatrzyła wnioski i pisma skierowane do Komisji,
- omawiała lua bieŻqco realizację zadań wynikających z rocznego programu

profilaktyki.
Komisja ściśle współpracowała z Komisariatem Policji w Radoszycach, z Zespołem
Interdyscyplinarnym ds. Przemocy w Rodzinie oraz ośrodkiem Pomocy Społecznej w
Fałkowie.
Realizujęc Gminny Program Profilaktyki tkozwiqzywania Prob1emów Alkoholowych
oraz Pruęciwdziałania Narkomanii, Policja i pracownicy socjalni Gminnego ośrodka
Pomocy Społecznej w Fałkowie tabieŻ4co monitorowali sytuację rodzin zagrożonych

przęmoe4 ze strony o sób nadu iyw ający ch alkoholu.
Ńa podstawie programu profilaktyki w 2019 roku realizowano następujące zadanta.,

1) zorganizowano punkt konsultacyjny dla osób uzaleznionych i ich rodzin. W ramach

działa\tości punktu konsultacyjnego zatrudniato psychologa, który udzielił
bezpłatnie 103 porady w tym dla 49 kobiet' I7 męŻczyzni37 dzięci.
Porady udzielane byty 3 razy w miesi4cu podczas trzygodzinnych dyiurów w
oŚrodku Zdrowia w Fałkowię.
Koszty wynagrodzęnia dla psychologa wyniosły 10800,00 zł;

f) zorganizowano zĄęcla świetlicowę dla dzięci i młodzieŻy w okresie ferii letnich w
9 sołectwach na terenie gminy Fałków.
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W tym celu zakupiono między Innymi: piłki, gry planszowe) art. piŚmienne i
papiemicze, malowanki oraz środki czystości. Zatrudruoto 9 opiekunek w tym 6 na
umowę o pracę oraz3 w ramach staiy zurzędl.pracy.
ł-qczny koszt zajęć, wyniósł 12 831,00 zł,z czego 1 988, 75 zł wydatkowano na

za\up wymienionego wyzej wyposażenia a kwotę 1 0843, 20 zł przeztaczono na
wynagrodzenię dla dwóch opiekunek.W zajęciach Świetlicowych wzięŁo udział.298
osób.

3) współorganizowano sportowy ,'XII Turniej Gwiazdkowy'' dla uczniów szkót.
podstawowychz terenu Gminy - koszt 8 468, 82 zł;

4) dof,rnansowano wycieczki dlauczttiów szkół podstawowych na kwotę 4 077,24 zł;

5) ufundowaflo poazęstunki dlauczniów szkół w terenu Gminy Fałków podczas zabaw
choinkowych na kwotę ł'ącztl4z 794,86 zł;

6) wspólnie z Komendą Powiatową Policji zorganizowano Turniej piłki siatkowej dla

uczniów szkół podstawowych z terenu Powiafu Koneckiego - koszt zakupu nagród

wyniósł 2 997 ,20 zł;
7) współfinansowano Piknik rodzinrry pod. Nazw4 ,,Dni Gminy Fałków''. Na ten cel

przeznaczono kwotę 10 000 zł;
8) sfinansowano kolonię letnie z programem profilaktycznp w Zakopanem dla 10-

ciorga dzięci i rriodzieiy z todzinkorzystających z pomocy społecznej na kwotę
10 000 zł;

9) sfinansowano zalllp spektaklu profilaktycznego dla szkół na kwotę 350 zt,
10) Koszt w1magrodzętla i obsługi Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych w 2019 roku wyniósł 5 713,38 zł,
Na realizację zaduh wynikających z Gminnego Programu Profilaktyki i
Rozwtązywaria Problemów alkoholowych, Komisja dysponowała funduszami
pochodzącymi z opłat zakorzystaflIe z zęzwoleh na sprzedaż napojow alkoholowych.
w 2019 roku sprzedaŻ tapojów alkoholowych na tęrenie Gminy ptowadziło 27

punktów: ogółem do 4,5% alkoholu ( w tyrn piwo) - 27 zezwoleń ( f4 sl<Jepy, 3

gastronomia), od 4, 50ń do 18% w tym wino ogółem 25 zęzwoleń ( 23 sL<lepy, 2

gastronomia),powyŻej |8% ( wódki) ogółem |0 zęzwoleń ( 9 sklepy, 1 gastronomia).
Dochody z opŁat za zęzwolenia na sprzedaŻ napojów alkoholowych w 20|9

roku wyniosły 88 096,14 zł.
W 2019 roku na plan wydatków 88 096, |4 zł wydatkowano kwotę 68747,64 zł.
Budzęt zostałwykonany w ]8,04 oń.

Sprawozdanie stanowt załączniknr ,| do niniejszego protokofu.

Ad.pkt.8.
W kolejnyrn punkcie posiedzenia Przewo dticzący Komisji powitał Dorotę

Anioł Inspektora w LJrzędzle Gminy prowadzącqmiędzy innymi Sprawy z zakesu
promocji Gminy.
Poinformowała ona o planowanych na 2020 roklmprezach kulturalnych oraz tch
dostępności.

Po raz pierwszy w tym roku Urz4d Gminy będzie współorganizatoręm
obchodów Dnta Żołnierzy Wyklętych.
Inicjatorem obchodów jestZarząd okręgowy Światowego ZwiązlgŻołnierzy Armii
Krajowej w Kielcach oraz Konecki Batalion Powiatowych Drużyn Strzeleckich.
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Uroczystość odbędzie się w dniu 1 marca \OZO roku, rozpoczflie się Msz4 Swięt4 o

godzinie 1 1 .30 w Kościele Parafialnym w Czermnte, następnie zostanq złoionę kwiaty
t zapal'one znicze na cmentarzuw Czermnie na grobie Władysława Nowaka uznanego
przęz rodzinę oraz mięszkańców za iołnterza wyklętego.

Kolejna uroczystośóbędzie odbywać się w miesięcu kwietniu w miejscowości
Bulianów' upamiętnia ona mord Zydow oraz polskiej rodziny olszęwskichprzez
Niemców.
Uroczystość ta odbyw a się z udzlałem uczniów szkół z tęreru Gminy w okolicy dnia
16 kwietnia, kiedy to przrypadarocztica tego mordu.

Jak co roku również i roku bieŻącymplanowane Są na poczętku maja

uroczystościpowiqzane ze świętem Konstytucji 3-go Maja poinformowała Dorota
Anioł.

Kolejnym jest coroczny Festyn podnazwą,,Dni Gminy Fałków'', który zostanie

zorganizowany tradycyjnie w miesiącu lipcu, w roku biei4cym będzie to

5 lipca poinformowała Dorota Anioł.
W najbliżs zym czasie zostanię ogłoszony konkurs na organizację tego festynu.

W roku bieiącymplanowany jest równiez festy,rr w Czermnie pod nazwą

,,ocalić od zapomnienia''.
Jak co roku 11 listopada planowane sę obchody odzyskania niepodległoŚci

przez nasz kraj z udział'em uczniów szkót z ter enu Gminy.
Między innymi będzie to msza święta w kościołach w Czermnie i Fałkowte oraz

złoietie kwiatów l zapaIenie zniczy na grobach poległych podczas wojen o

odzyskanie niepodległości naszego kraju.
ostatnią imprezą zaplanowatą na rok bleiący jest zabawa sylwestrowa i

powitanie nowego roku przed budynkiem Urzędu Gminy.
Imprezata od wielu lat cieszy się dużym zainteresowaniem zarówno mieszkańców
Gminy jak i osób zpozaterenu Gminy poinformowała Dorota Anioł.
Kontynuując swoją w1powied'Ź Dorota Anioł stwierdził, Że na imprezy organizowane
przez Gminę jest wstęp wolny.
Informacje o terminię i miejscu każ'dej imprezy s4przekazyvvane w teren.

W omawianym temacie głos zabrat. Wójt Henryk Konieczny, który
poinformował', ie w 2019 roku w Fałkowie odbył się festyn ,,Z okazjt Dnia Dziecka,
Matki i ojca'', który cieszył się duzym zainteresowaniem.
Festyn w całości był sfinansowany przez miejscowego przedsiębiorcę poinformował

Wójt.
sęó4c przy głosie Wójt wyjaśnił, ię zbudiefu Gminy nie ma mozliwoŚci pokrycia

kosztów o,rganizacji tego festynu i będzie on prowadził rozmowy z miejscowymi
przedsiębiorcami, co do finasowania tego festynu w roku bl'eŻącym,

Na zakottczęnie Wójt oraz Dorota Anioł udzielili dodatkowych wyjaśntęfi oraz

odpowiedzieli na pytania radnych dotycz4ce omawianego tematu.

Ad.pkt.9
W kolejnym punkcie posiedzenia głos ponownie zabrała Inspektor ds. obsługi

Rady Gminy Irena Łowicka i odczytaprzesłanąprzez Powiatowy Urz4d Pracy w
Końskich informacię o stanie i strukfurze bezrobocia w Gminie Fałków za2019 rok.
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Na dzień 31 grudnia 20lr9 roku w ewidencji Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich
zarejestrowane były I22 osoby zamięszkałe na terenie Gminy Fałków.
W tym: bęzrobotne kobiety - 74, bezrobotni z ptawem do zasiłku - 36, dfugotrwale

bezrobotnr- 56.
Na przestrz eni 20|9 roku w Gminie Fałków nast4pił spadek ilości bezrobotnych

o27 osób.
W 2019 roku w ewidencji Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich zarejestrowało się

238 osób bezrobotnych zamieszkałych na teręnie Gminy Fałków w tym: 136 kobiet i
IO2 mężzczyztt,f07 ztych osób poprzednio pracowało, a3| dotychczas nie pracowało.

Po raz pierwszy zarejestrowało się 40 osób, po raz drugi i kolejny zarejestrowały się

l98 osób.
W momencie rejestracji 61 osób uzyskało prawo do zasiłku dla bezrobotnych.

Z ewl'dencji Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich w 2019 roku wyłączono 265

osób bezrobotnych z Gminy Fałków (w tym 153 kobiety).

Z powodu podjęcia pracy zostało w:J'ączottych 139 osób, 9 osób zostało wył'4czonych

z powodu od'oo*y bez uzasadnionej przyczwy przyjęcia propozycji odpowiedniej

p,i"y lub innej formy pomocy' ze statusu bezrobotnego dobrowolnie zręzygfiowało 30

osób.
Liczbabezrobotnych powyiej 50 roku Życlana koniec grudnia 2019 roku wynosiła 36

osób ( w tyrrr 10 kobiet), do 30 roku zycia 33 osoby ( w tym 27 kobiet)' bezrobotnych

bez kwalifikacji zawodowych było 49 osób ( w tym 33 kobiety),Iiczba bezrobotnych

bez doświadczęntazawodowęgo wynosita 17 osób ( w tym 13 kobiet).
Na koniec 2019 roku w ewidencji Powiatowęgo Urzędu Pracy ztajdowało się 8 osób

niepełnosprawnych ( w tym 6 kobiet) oraz 8 osób bezrobotnych (w tym 5 kobiet),

które były w okresie do 12 miesięcy od dnia ukończęnia nauki.
Na aktywizację osób bezrobotnych zamieszkałych na terenie Gminy Fałków w

2019 roku wydatkowano kwotę 399 464,00 zł.
W ramach tych środków zaktywizowano ł'ącznie 50 osób bezrobotnych w tym między
innymi:
- prace interwencyjne - 1 osoba bezrobotna,
- roboty publiczne - 14 osób bezrobotnych,
- stążl - 24 osoby bezrobotne,
- doposazenia i wyposaŻęnia stanowisk pracy - 6 osób bezrobotnych,
- dotacje - 2 osoby bezrobotne,
- szkolenia - 2 osoby bezrobotne,
Przedstawiona informacja stanowt zaŁącznik nr 8 do protokołu.

Ad.pkt.10.
Na wstępie Przewod'niczqcy Komisji Bogusław Bartos odcz5Ąał pismo Zarzqdu

ochotniczej Straży Pożarnej Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego w
Fałkowie o przyzfianie dotacji celowej w kwocie 5 000, 00 zł' dIa tej jednostki.

Dodatkowych wyjaśnień w t5lm temacie udzielił radny jednoczeŚnie Gminny
Komendant OSP Grze gorz Zganiacz.
Poinformował on, ie dotaqata jest dla jednostki niezbędna w celu realllzacjibieiących
zadanmiędzy innymi zakupu sprzętu, co pozwoli podnieść gotowośó bojową tej

jednostki.
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Jak dalej poinformo wat' Grzegorz Zgattacz do realizacji tych zadafi zostanq równiez

włączotle Środki finansowe otrzymane z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych, Firm
IJb ezpie czeni owych or az Z ar ządu Woj ew ó dzki e g o Zw iązku o chotni c z ych S trazy
Pozarnych Rzeczpospolitej Polskiej .

Po wysfuchaniu dodatkowych wyjaŚnień Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o

przyznanre dotacji celowej w tej kwocie.
Następnie głos zabrała W iceprzewodnicz4ca Rady Gminy Maryla D omańska,

która zwrócIła się do Wójta z zapytaniem czy planowane są przedszkola dla dzieci w
wieku 3-4lat.
Zwróciła się ona rownięz z zapyIatiem czy ptzewtdztany jest remont odcinka drogi do

miej scowoŚci Stomorgi.
odnośnie przedszkoli Wójt poinformował, Że Gmina wystąpi z wnioskiem o

pozyskanię z funduszy unijnych Środków finansowych na przedszkola,

Jeżzeliśrodków tych Gmina nie otrzyma w szkole w Czermnię i w Fałkowie będą

przedszkola samorz4dowę dodał Wój t.

W temacie drogi do miejscowości Stomorgi Wójt stwierdził, mieszkańcy maj4

dobry dojazddo miejscowoŚci Częrmno jak równieŻ drogę przez miejscowośó.

są pitnlejs ze potrzebny w zakresie remontów dróg między innymi do zamieszkałych
posesji, do których dotąd nie były remontowane drogi dojazdowe poinformował Wójt.

Jak dalej poinformował Wójt na dziei dzisiejszy nie moze on określió terminu

wykonania remontu tej drogi.
W dalszej częścitego punktu gŁos zabrałaradnaElibieta Sliwińska, która

zwróclła się z zapfianiem, co dalej zucląŻItw4 dla mieszkahców Czermnakanaltzacją.
Wójt stwierdził, ze stosownie do ustalefipodczas przeglądu gwarancyjnego do

wykonawcy skierowane zostało pismo, którę nie było przęz niego odbierane.

ZastępcaWójta osobiście doręczył pismo do wykonawcy kanalizacji i zostało ono prze

niego przyjęte.
obecnie Gmina oczekuje na kolejne kroki ze strony wykonawcy dotyczqce usunięcia
zaistliały ch ni epraw i dł owo Ś c i te g o o dc ink a kataltzacji,
JeŻe\iwykonawca nie usunie wskazanych nieprawidłowości zostatą usunięte przęz

Gminę na koszt wykonawcy ze środków zabezpieczonych w ramach gwarancji tego

zadarua.
Radna EIibięta Sliwińska zwrociła się równiei o wzięcle pod uwagę remontu

odcinka drogi w Czermnie przy Marlla-med.
Wójt w tej sprawie wyjaŚnił', ze ta dzteh dzisiejszy nie może on równiez

określić terminu wykonania wskazanęgo przęz radna odcina drogi.

Ad.pkt.11.
W zwi4zlll ze zrea\izowaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował

wszystkim zaudziaŁ l' zaml<nqł posiedzenie Komisji.
Na tym protokół zakoilczotto.
Protokołowała

'l::fiffi" Pnu nwoDN
Kornicji SPraw

wie
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